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Närvarande  

5 personer/medlemmar från Naturskyddsföreningen Vänersborg 

Hedvig Särg, Miljöstrateg, Kommunstyrelseförvaltningen 

Pål Castell, Utvecklingsledare, Kommunstyrelseförvaltningen  

Lisa Rex, Kommunekolog, Miljö- och Byggnadsförvaltningen 

Morgan Fast, Enhetschef Skog och Natur, Samhällsbyggnadsförvaltningen 
 

Bakgrund 

Naturskyddsföreningen har inkommit med ett brev till Vänersborgs kommun 

innehållande frågor och funderingar med en önskan om att träffas för dialog. Vänersborgs 

kommun bjöd sedan in till möte den 27 mars 2024 för att diskutera och möta de frågor 

som föreningen haft,  

 
Bild illustrerar de frågeställningar som fanns med i det inskickade brevet och ligger som underlag 

till mötet. 
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A. Fråga inventering arter 

Det är av stor vikt att rapportera in till artportalen om man hittar fynd i området. Det kan vara 
svårt att tolka olika fynd och det är bra att titta på hur rapporteringen sett ut tidigare för att få 
mer information och eventuellt dra några slutsatser. Det finns en svensk standard för 
naturvärdesinventering som är en bra guide. Den är senast uppdaterad 2023. Det krävs dock 
licens för att använda. Kanske att föreningen själva har någon sån licens?  
 
Vid andra frågor som kan uppstå är föreningen välkomna att kontakta kommunens 
kommunekologer.  

B. Inventering Stigar 

När man arbetar med stigarstruktur på olika sätt så kan man tänka att det är bra att olika 
typer av stiger o.s.v. får växa fram. Ett tips är att tänka på hur anknytningen ser ut vid 
”ingångar” till området.  
 
I kommunen finns det vision om tillgänglig strandpromenad runt om i kommunen där detta är 
ett av området som har utvecklingspotential. Det är dock inget som ligger i planen i 
dagsläget. Det skulle kunna bli aktuellt framåt kopplat till Friluftsstrategin som är under 
framtagande som belyser området runt Lillån som ett viktigt område. Men om man önskar 
diskutera vissa stigar i området idag och utveckling så går det bra att kontakta Morgan Fast, 
enhetschef för skog och natur. 

C. Vidare arbete med Naturvårdsstrategi 

Kommunen arbetar idag med implementering av strategin, så som informationsinsatser för 
både nämnder och tjänstepersoner. Det pågår också arbete med invasiva arter som är ett av 
de prioriterade områdena i strategin. Det genomförs i projektform med stöd av LONA-bidrag 
och är ett arbete där flera förvaltningar samverkar. Det är också viss samverkan med 
Naturskyddsföreningen, till exempel via den gemensamma informationskvällen. 
 
Det pågår också dialoger internt kring frågan om naturskyddsområde. Lillån är av prioritet 
utifrån den utredning som finns som bilaga till strategin. Tidigare har en komplexitet varit att 
kommunen inte själva äger skogen. Nu har dock kommunen fått köpa loss skogen vilket ger 
goda förutsättningar framåt. Tanke finns kring att skriva fram förslag på uppdrag utifrån den 
tillhörande utredning som gjorts kopplat till strategin samt den prioriteringen som finns i 
strategin. Det måste komma ett tydligt beslut med uppdrag från politiken för att starta i gång 
ett sånt arbete.  

D. Skogsvård framåt 

Morgan Fast arbetar mycket med dessa frågor och är fortsatt tillgänglig för frågor och 
liknande. Det finns inga planer på att skogen ska användas för produktion enligt 
skogsbruksplanen. Det som avverkas är ex. på grund av ålder eller annat som innebär att den 
behöver avverkas, t.ex. ur ett säkerhetsperspektiv.   

E. Fiskefauna och elfiske 

Naturskyddsföreningen har tillsammans med Sportfiskarna T&V börjat titta på möjligheter för 
elfiske i området och få mer information om hur fiskebeståndet ser ut. Planen är att söka 
medel från Riks för att genomföra aktiviteten. Det vore då intressant att jämföra med 
resultatet från när kommunen gjorde en insats kring elfiske.   
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Det finns också funderingar på om det går att göra några särskilda insatser för att främja ett 
ökat fiskebestånd. Kommunen har inga planer i dagsläget. Men tar gärna del av resultatet om 
det blir en aktivitet kring elfiske i området. 

F. Hantering av invasiva arter 

Det pågår ett projekt idag inom kommunen där samverkan redan är påbörjad i form av 
gemensam informationskväll tillsammans. Det skulle eventuellt vara möjligt för fler 
gemensamma aktiviteter framåt kopplat till projektet. Kommunekologerna är bra kontakter 
kring den frågan. Det kanske kan vara möjligt att samverka kring kraftsamling eller annat där 
kommunen kan vara behjälplig med att köra bort avfall och hjälpa till med information?  
 
Vissa arter är oerhört problematiska och det är fortfarande inte självklart hur man ska 
hantera vissa arter för att lyckas få bort dom från en plats. Exempelvis Parkslide är en sådan 
invasiv art. Kommunen testar en del med en "knäck"-metod som innebär att man trampar 
ned parksliden i slutet av sommaren återkommande i flera år. Resultatet av detta vet vi inte 
ännu men förhoppningarna är att vi tröttar ut Parksliden på några års sikt. 
 
En annan art som Naturskyddsföreningen uppmärksammat är vattenpesten som breder ut 
sig mer och mer. Den är svår att hantera, sprider sig lätt. Av dom personer som fanns på plats 
i kommunen på mötet var det ingen som hade någon erfarenhet eller tips kring just denna art. 
Skulle kommunen få mer information om arten framåt så delger vi informationen.  

G. Punktinsatser för specifika arter 

Kommunen förstår intresset för att göra punktinsatser för vissa arter. Dock ser vi att 
kommunen i första hand behöver få ett helhetsgrepp för området först, ex. genom uppdrag 
kring att inrätta naturskydd. Punktinsatser för enskilda arter får komma i ett senare skede, 
men det hindrar inte att föreningen själva kan komma med förslag på insatser som dom 
själva önskar göra.  

H. Övrigt 

Övriga ämnen som diskuterades var fråga kring eventuella etableringar. Det finns intresse då 
det finns ställverk i området. Ännu finns inget färdigt förslag på plats eller annat vad vi känner 
till. Det är mark- och exploateringsingenjörerna som arbetar med frågan.  
 
En film om Önafors kommer publiceras inom kort där Naturskyddsföreningen har haft 
kontakt med Jerry och Per-Ola från kommunen.  
 
Det diskuterades även lite kring genomflöde vatten samt reglering av vattennivå. 
 
Andra dokument som nämndes var Översiktsplan samt den tillhörande planeringsstrategin 
som görs som en del av aktualisering. Arbete pågår nu. Även arbete med Friluftsstrategi 
pågår.   
  
Kommunen bifogar även lite kartmaterial med ex. skyddsvärda träd, invasiva arter som är 
rapporterade och annat.  
 

Antecknare, Hedvig Särg 

 


